

[Texte]

The Chairman: In the form of a motion, it has been unanimously adopted that we pay tribute to Stanley for the many years he has served.

Motion agreed to.

The Chairman: Thank you very much. The next item of business is to elect a vice-chairman of the committee.

Mr. Towers: Mr. Chairman, I would be prepared to and take pleasure in nominating Mr. Laniel.

The Chairman: Are there any other motions?

Motion agreed to.

The Chairman: I declare Mr. Laniel elected vice-chairman of the committee. Congratulations!

Mr. Laniel is a member who has served this committee for many years. He is also a veteran like other members of this committee. He has shown great interest and dedication to those who served with us, and we look forward to having his contribution to the committee for many, many years to come.

Now, the next item of business is that the Subcommittee on Agenda and Procedure be composed of five members. It should include the chairman, or the vice-chairman, two Liberal members, one Progressive Conservative and one NDP.

Is it agreed?

Some hon. Members: Agreed.

The Chairman: The second item is that the chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that at least members of two parties are present.

This is the former rule of the committee that we have been using for years and I think this is sort of accepted.

Some hon. Members: Agreed.

The Chairman: The next item is that the committee print 1,000 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*, and that a quorum of six should include representatives of two parties.

Is it agreed?

Some hon. Members: Agreed.

The Chairman: Now, the next item of business is to have the members of the steering committee stay behind. We will look at the future business of the committee and report to the main committee.

Mr. Laniel.

Mr. Laniel: Mr. Chairman, I have a point of order that might be useful to the steering committee. I had a conversation with the Minister recently about a suggestion I made in our last session, when he was in front of this committee, to the effect that the committee should have an opportunity to hold one of its sittings in Charlottetown. He told me that he was foreseeing an official opening for some time in May or early June. I think we should look at that—not only the possibility

[Traduction]

Le président: Sous forme de motion, il a été adopté à l'unanimité que nous rendions hommage à Stanley pour les nombreuses années où il a siégé.

La motion est adoptée.

Le président: Je vous remercie. Le prochain point à l'ordre du jour est l'élection d'un vice-président.

M. Towers: Monsieur le président, c'est un grand plaisir pour moi que de proposer le nom de M. Laniel.

Le président: Y a-t-il d'autres motions?

La motion est adoptée.

Le président: Je déclare M. Laniel élu vice-président du Comité. Félicitations!

M. Laniel a siégé au Comité pendant de nombreuses années. Il est également un ancien combattant, comme beaucoup d'autres membres du Comité et il a manifesté beaucoup d'intérêt et de dévouement à l'égard de ceux qui ont combattu avec nous; nous espérons qu'il continuera à contribuer encore de nombreuses années à nos travaux.

Le prochain point à l'ordre du jour est la composition du sous-comité de l'ordre du jour et de la procédure. On propose qu'il soit composé de cinq membres, soit le président ou le vice-président, deux membres libéraux, un membre progressiste-conservateur et un néo-démocrate.

Est-ce convenu?

Des voix: D'accord.

Le président: Le deuxième point est que le président soit autorisé à tenir des réunions pour recevoir et autoriser l'impression des témoignages en l'absence du quorum, pourvu qu'au moins deux partis soient représentés.

C'est la règle qui a été suivie au Comité pendant des années et qui est devenue en quelque sorte la norme.

Des voix: D'accord.

Le président: Le point suivant est l'impression de 1,000 exemplaires du procès-verbal, et que le quorum de six membres comporte des représentants de deux partis?

Est-ce convenu?

Des voix: D'accord.

Le président: Il ne me reste plus qu'à demander aux membres du Comité directeur de rester. Nous discuterons des travaux futurs du Comité et ferons un rapport au Comité plénier.

Monsieur Laniel.

M. Laniel: Monsieur le président, j'ai un rappel au Règlement, qui pourra être utile au Comité directeur. J'ai eu une conversation récemment avec le ministre concernant une suggestion que j'avais faite lors de la dernière session et qui était que notre Comité se réunisse une fois à Charlottetown. Il m'a dit qu'il prévoyait l'inauguration officielle en mai ou au début de juin. Je crois que nous devrions envisager de le faire, non seulement pour assister à la réception du ministre mais